
[00:03 - 00:10] Astăzi, așa cum am menționat, vom prezenta situațiile financiare individuale 

preliminare și multititluri pentru perioada respectivă. 

[12:23 - 12:35] Agenția de credit la export SACE și-a exprimat interesul de a susține finanțarea 

celor două proiecte, cele două proiecte principale de ordin intern, retehnologizarea unității 1 

[12:35 - 12:39] și unitatea 3 și unitatea 4, cu o valoare cumulată de 2 miliarde de euro. 

[12:41 - 12:53] În ceea ce privește unitatea 3 și unitatea 4, probabil că știți că la sfârșitul lunii 

martie a fost aprobată o lege pentru semnarea acordului de sprijin între statul român și 

[12:53 - 13:05] Guvernul României și Nuclearelectrica pentru susținerea dezvoltării proiectului 

Unitatea 3 și Unitatea 4. În plus, acordul de sprijin 

[13:05 - 13:15] propriu-zis a fost încheiat în iunie 2023. Acest acord de sprijin este esențial pentru 

dezvoltarea proiectului, deoarece 

[13:16 - 13:24] presupune o serie de măsuri pentru comercializarea veniturilor, pentru 

[13:25 - 13:32] finanțare, o mulțime de avize administrative, măsuri de sprijin, nu de aviz. 

[13:34 - 13:44] În plus, a existat un angajament din partea guvernului canadian de a sprijini 

[13:44 - 13:56] dezvoltarea acestui proiect cu 3 milioane de dolari canadieni. Și, în plus, desigur, 

așa cum s-a menționat în slide-ul anterior, SACE, agenția de credit la export a Italiei 

[13:56 - 14:09] și-a exprimat sprijinul pentru a oferi finanțare pentru acest proiect. Pentru reactorul 

modular mic, proiectul Nuclearelectrica, 

[14:13 - 14:25] mai mulți parteneri americani și mai mulți parteneri publici și privați multinaționali 

și-au exprimat interesul de a sprijini dezvoltarea proiectului cu 275 de milioane de dolari. 

[14:27 - 14:38] În plus, agenția de credit la export a SUA, care este Agenția de Export și Comerț 

a SUA, banca de import Exim și Corporația Financiară de Dezvoltare Internațională a SUA, DFC, 

[14:38 - 14:46] au emis o scrisoare de interes pentru până la 3 miliarde de la Exim și 1 miliard de 

la DFC. 

[14:47 - 14:56] Mai multe companii au semnat un memorandum pentru a colabora la 

implementarea noii tehnologii de scară în cadrul acestui proiect 

[14:56 - 15:00] și în Europa Centrală și de Est, ceea ce reprezintă un semn bun de susținere a 

proiectului. 

[15:03 - 15:16] CNCAN, autoritatea noastră de reglementare în domeniul energiei, a avansat 

scrisoarea oficială de aprobare a unui prim set de documente de licențiere intitulat LBD, Licensing 

Basis Document, 

[15:17 - 15:22] care reprezintă o etapă cheie a proiectului SMR. 



[15:23 - 15:35] Și nu în ultimul rând, la sfârșitul lunii decembrie, în decembrie 2023, acționarii au 

anunțat trecerea proiectului SMR de la faza FEED 1 la faza FEED 2. 

[15:36 - 15:47] Este  inginerie și proiectare frontală. Este una dintre fazele preliminare pentru 

inginerie. În ceea ce privește instalația de eliminare a tritiului, probabil că știți proiectul. 

[15:49 - 15:57] Ne propunem să dezvoltăm o instalație de captare a tritiului din apa grea utilizată 

în centrala nucleară de energie electrică, 

[15:58 - 16:06] ceea ce va duce la o îmbunătățire a performanței operaționale, a eficienței 

economice și financiare, la atingerea obiectivelor ESG, etc. 

[16:07 - 16:19] Pentru a progresa în acest proiect, la mijlocul anului, compania a semnat contractul 

de dezvoltare, contractul EPC cu Korea Hydro and Nuclear Power, KHMP. 

[16:20 - 16:32] Valoarea contractului este de 195 de milioane de euro. O parte din acest contract 

va fi finanțat printr-o facilitate, 

[16:32 - 16:37] prin intermediul unui împrumut acordat de Banca Europeană de Investiții, 

[16:37 - 16:45] primul din ultima vreme acordat de Banca Europeană de Investiții pentru proiecte 

din sectorul nuclear. 

[16:48 - 17:00] Bineînțeles, am reușit să ținem sub control emisiile radioactive pentru ambele 

unități. Factorul de ardere a combustibilului nuclear este din nou în obiectivul nostru. 

[17:01 - 17:10] Și unul dintre cele mai importante elemente ale performanței noastre, factorul de 

capacitate pentru unități,  

[17:10 - 17:22] care este un factor de capacitate foarte bun. Cu aceasta se încheie prezentarea mea. 

Ultimul slide prezintă calendarul financiar. 

[17:23 - 17:36] Următoarea conferință va fi, dacă nu mă înșel, în 20... Undeva de-a lungul... 

[17:36 - 17:45] aprilie 26, dacă nu mă înșel. Bine, vă mulțumesc. Deci, cu aceasta se încheie 

prezentarea mea. Aveți întrebări? Sunt aici pentru a răspunde. 

[17:53 - 18:05] Bună ziua, bună ziua. Puteți oferi culoare în ceea ce privește aceste modificări și 

reglementări care sunt discutate acum? Și cum credeți că vă influențează? 

[18:05 - 18:17] Bănuiesc că nu le-ați inclus în bugetul dumneavoastră, așa că bănuiesc că nu este 

ceva la care vă așteptați. Orice culoare, de fapt, ar fi, știți, nu ar fi bună. Cred că ar fi foarte apreciată 

în acest stadiu.  

Pe ce reglementări? 

[18:19 - 18:27] Modificările în setul pieței centralizate, taxa windfall , ceea ce s-a zvonit în presă. 

 



[18:28 - 18:40] Deci, desigur, suntem în contact cu reprezentanții Ministerului Energiei. De îndată 

ce vom avea mai multă claritate cu privire la propunere și la rezultat,[18:40 - 18:53] vom reveni 

cu feedback-ul. Deocamdată, nu avem nimic concret de raportat.  

Dar puteți confirma dacă într-adevăr are loc o discuție în acest sens? 

[18:54 - 18:59] Da, au fost inițiate discuții, dar acestea nu sunt avansate în acest stadiu.[19:03 - 

19:15] Dumneavoastră ați fi, cred, unul dintre cei afectați destul de puternic de toate acestea, dat 

fiind faptul că impozitul pe câștiguri excepționale a scăzut, deci dacă se schimbă impozitul pe 

câștiguri excepționale și plătiți impozit pe câștiguri excepționale 

[19:15 - 19:17] impozit pentru tot volumul dumneavoastră, ați fi foarte puternic afectat.[19:22 - 

19:30] Sunt luate în considerare în vreun fel investițiile în aceste discuții care au loc în acest 

moment? Sunteți la curent cu așa ceva?[19:31 - 19:42] Impactul oricărei schimbări în legislație va 

fi evaluat atunci când se va avea claritate asupra acestor schimbări. Este prematur acum să știm 

măcar. 

[19:42 - 19:51] Vom evalua astfel de schimbări.  

Și dacă ați putea să comentați puțin despre orientările pentru 2024, atunci când vine vorba de 

cheltuielile de exploatare, 

[19:53 - 20:02] personal, costuri cu uraniul.  

Avem bugetul deja prezentat. Acestea sunt cele mai recente orientări.[20:02 - 20:13] Bineînțeles, 

când vor apărea elemente materiale, vom rectifica bugetul și acesta va fi, bineînțeles, prezentat. 

Bine. Vă mulțumesc.[20:13 - 20:24] Și când ar trebui să ne așteptăm la mai multă claritate în ceea 

ce privește SMR-urile și reactoarele 3 și 4? Adică, care este...[20:24 - 20:31]  

Toate proiectele avansează conform planificării, cu orice dezvoltare semnificativă, este 

rapid[20:32 - 20:43] prezentată în mass-media sau acționarilor, în funcție de tipul de 

dezvoltare.Așadar, suntem, a fost prezentată în mass-media. 

[20:43 - 20:54] Și poate cu câteva zile înainte, de către domnul Ghiță în cadrul Conferinței Ziarul 

Financiar, vom vedea care este mandatul nostru  pentru acest an.[20:57 - 21:08] Bine. Vă 

mulțumesc.  

Mai aveți și alte întrebări?[21:20 - 21:28] Ei bine, dacă nu mai sunt alte întrebări, vă mulțumesc 

că ați fost alături de noi pentru raportarea situațiilor financiare preliminare pentru anul 2023. 

[21:29 - 21:37] Am să trimit prezentarea celor care au confirmat prezenta la conferința. Puteți găsi 

atât fișierul audio, cât și prezentarea[21:37 - 21:48] pe pagina noastră de relații cu investitorii de 

pe site-ul Nuclearelectrica. Vă mulțumesc foarte mult.Vă doresc o după-amiază plăcută. Vă 

mulțumim. 


